
Motion till riksdagen 

1989/90:Ju204 
av Per-Ola Eriksson (c) 
Nytt polishus i Gällivare 

Ändamålsenliga och bra lokaler för polisen är nödvändigt för att polisen 
skall kunna fullgöra sina arbetsuppgifter på ett tillfredställande sätt. 

Byggnadsstyrelsen ansvarar för polisväsendets lokaler och inom ramen för 
treårsplanen beslutar regeringen om genomförande av enskilda byggnads
projekt. 

I budgetpropositionen - bilaga 15, avsnittet E.3 Lokalförsörjningen för 
polisväsendet m. m. -redovisas byggnadsstyrelsens lokalförsörjningsplan för 
polisväsendet under den kommande treårsperioden. 

I propositionen redovisas också ett antal byggnadsprojekt som enligt 
byggnadsstyrelsen bör genomföras efter budgetåret 1992/93. Denna redovis
ning upptar sju olika byggnadsprojekt, varav ett är en ny förvaltningsbygg
nad i Gällivare. som prioriterats som nummer fem efter Uddevalla, Vet
landa. llalrnstad och Vänersborg. Det innebär att byggnadsstyrelsen från
gått den prioriteringsordning som redovisades i budgetpropositionen 1989. 

D�1 hade förvaltningsbyggnaden i Gällivare en högre prioritering än Vet
landa. 

Nuvarande förvaltningsbyggnad uppfyller inte de krav som idag måste 
ställa� på ändamålsenliga lokaler för polisen. Därför upplever personalen på 
polisstationen en mycket dålig arbetsmiljö, vilket försvårar deras möjlighe
ter att fullgöra sina uppgifter på ett tillfredsställande sätt. 

Förvaltningsbyggnaden i Gällivare är den enda norr om Dalälven som inte 
har förnyats sedan polisväsendet förstatligades. Den är inte heller ursprung
ligen avsedd för polisen utan för helt andra ändamål. Därför bör en ny för
valtningsbyggnad uppföras. 

Rikspolisstyrelsen uttalade redan 1979 att polisens lokaler i olika avseen
den var klart otillräckliga. Yrkesinspektionen har också i utlåtanden påpekat 
ett stort antal brister som framkommit i samband med inspektion av loka
lerna. 

Kontorsutrymmena är trånga och otidsenliga. De uppfyller inte dagens 
krav på en god arbetsmiljö, rationellt och effektivt arbete. Ventilationen i 
lokalerna fungerar uruselt. Det har medfört att många av de anställda drab
bats av astmatiska sjukfalL som i en del fall lett till sjukpension. 

Vidare behövs ordentliga sammanträdes-. samtals-. uppehålls- och för
hörsrum.liksom kapprum och toalett. läkarrum m.m. Allt detta saknas i den 
nuvarande förvaltningsbyggnaden. 5 
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funktioner för fjällräddningen. Det saknas emellertid ordentliga och ända- Ju204 
malsenliga förrtidsutrymmen för den utrustning som fjällräddningen kräver. 
Även ordentliga förrad för övrig utrustning. hittegods och omhändertaget 
stöldgods �akna�. Det behöv-; ocksa särskilda rum för tjänstehundar och om
händertagna hundar. 

l garageenheten �akna'> lokaler för tvätt- och �polplab för rengöring av 
fordon, material och annan utrustning. 

Hygienutrymmena är begränsade och bristfälliga. Arre�tlokalerna är 
omoderna och �aknar ordentliga toalett- och tvättrum. 

Per!>onal- och lokalvan.blokalerna är ocha omoderna. Separata omkläd
ning!>rum. tvätt- och toalettrum för kvinnor och män sakna�. För att lösa den 
me�t akuta �ituationcn har en provisorisk lösning vidtagib genom att i an
�lutning till fOrvaltning�byggnaden uppföra en särskild barack. 

Under aren 1984- 1986 utredde byggndssstyrelsen olika alternativ för att 
�kapa bättre lokaler för poli�en i Gällivare. Då framkom att det var nödvän
digt att b)ggct en helt ny forvaltningsbyggnad. Därefter har byggnadsstyrel
sen förvarvat tomtmark från Gällivare kommun. 

l budgetpropo�itionen föreslår regeringen olika åtgärder för att förbättra 
per�onabituationen inom polisväsendet. Detta är tillfredställande och vik
tigt för att poli�en �kall kunna fullgöra sina uppgifter. men det är också nöd
vändigt att polisen har moderna arbetslokaler som uppfyller kraven på en 
god arbetsmiljö. 

Om byggnadsstyrelsen i egen regi inte uppför en ny förvaltningsbyggnad i 
Gällivare hör andra alternativ prövas. Byggnads tyreisen kan överlåta till ett 
byggnadsföretag eller fastighetsbolag att uppföra nya lokaler som därefter 
hyrs ut till polisen. Ptt detta sätt kan behovet av ändamålsenliga lokaler till
godo�es snabbare. Det torde inte vara någon svårighet för byggnadsstyrelsen 
att via en�kilda byggnadsföretag eller fastighetsbolag finna finansiärer för att 
uppföra admini�tration�lokaler för statliga myndigheter �om t.ex. polisvä
�endet. 

En ny förvaltning�byggnad för polisen kan också motivera� av arbets
marknad�politi ka käl. Regeringen bör därför snarast återkomma till riks
dagen med för�lag om att en ny förvaltning byggnad för polisen skall upp
föra� i Gällivare. antingen i byggnadsstyrelsens regi eller via ett enskilt bygg
nadsföretag/fastighetsbolag. 

Hemställan 

Med hanvi�ning till det anförda hemställs 
att rihdagen be�lutar att som sin mening ge regeringen till känna 

vad i motionen anfört om en ny förvaltningsbyggnad för polisen i 
Gällivare. 

Stockholm den 17 januari 1990 

Per-Ola Eriksson (c) 
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